
Erasmus élménybeszámoló: KU Leuven 

 

Nem egy egyszerű egyetem, viszont mindenkinek ajánlom hogy töltsön Leuvenben legalább 

egy szemesztert és biztosan nem fogja megbánni. Én egy anglisztika szakos hallgató vagyok és 2022 

szeptember-2023 február elejéig voltam kint és úgy érzem, hogy ebben az időszakban mind 

szakmailag, mind emberileg nagyon sokat fejlődtem. 

 

Utazás: 

Én személy szerint autóval mentem ki ami kb egy 12-14 órás út Ausztria-Németország és Hollandián 

keresztül. Nem a legkényelmesebb megoldás viszont sok bőröndöt tud magával vinni az ember, ami 

nagy előny. Ezen kívül a legtöbben úgy szoktak jönni, hogy repülővel elmennek Charleroiba vagy 

Brüsszelbe és onnan mennek vonattal Leuvenbe (Charleroiba legtöbbször olcsóbb a repülőjegy 

viszont egy shuttle busszal el kell menni először Brüsszelbe és onnan lehet Leuvenbe menni 

vonattal.), Ilyen esetben legtöbbször feladják a cuccaikat amik majd később megérkeznek Leuvenbe. 

Más megoldást az autó és a repülőn kívül nem ajánlok. 

 

A város: 

Leuven alapvetően egy egyetemi város és körülbelül a városban minden 2. épület valahogyan az 

iskolához kötődik. Egy kis városról beszélünk ahol a népesség száma a cserediákok nélkül kb 100.000 

fő és a cserediákokkal akár 150.000 is lehet. Nagyon sok bolt és étterem van ezért mindent meg lehet 

venni a városban. Nagy valószínűséggel lesz olyan, amikor a Leuven melletti városba Heverlee-be is 

kell menni, viszont ez se egy nagy távolság. A város rendkívül biztonságos. Mivel minden kb 15 perc 

sétálva, emiatt nem nagyon használnak az emberek tömegközlekedést. Sok ember biciklit szokott 

bérelni, hogy gyorsabban eljussanak egyik pontból a másikba. Én nem béreltem biciklit, hanem csak 

sétáltam, de egyeltalán nem bántam meg. A legnagyobb táv, amit a városban sétálnom kellett az kb 

20-25 perc volt. 

 

Lakhatás: 

Azt már az elején elmondom, hogy Leuvenben bőven van lakhatási probléma ezért amint lehet el kell 

kezdeni intézni a szállást. Ha valaki későn kezdi el intézni a szállást bőven lehetséges, hogy csak havi 

600 euroért talál szobát magának Én személy szerint már kinéztem annó, hogy a Loyola International 

Nachbahr Huisban szeretnék lakni és amikor megkaptam a levelet arról, hogy felvettek az Erasmus 

programban még aznap írtam is a kollégiumnak. A Loyola egy amerikai iskola ottani kollégiuma. 

Összesen 80 diáknak ad szállást amiből 20 belga és a maradék 60 külföldi. Minden külföldi diák vagy 2 

vagy 3 szobás szobában kap helyet. A kollégium szervez kb 2-3 programot a lakóknak mint például 

Dessert night vagy egy utazás Ypresbe. Szerintem helyileg és árban (267 euro/hó) is az egyik legjobb 

választás. (tipp ha a Loyolába jelentkezel: 6 Unitra van osztva a kollégium, Unit 5-6-ban van a legtöbb 

ember (14-15 ember), míg a Unit 1-2-ben kb 7-8 ember van). 

 

Iskola: 

Az ügyintézés kifejezetten gyors az iskolában. Ha írsz egy emailt és az erasmus koordinátor éppen 

dolgozik akkor nagy valószínűséggel 1-2 órán belül válaszol is az emailre. Ezt is az elején leszögezném, 

hogy a KU Leuven egy nehéz iskola. A legelején azt mondták az ide érkező diákoknak, hogy kb 

hetente 40 órát kell tanulni (a tanórákkal együtt) ami egyeltalán nem túlzás és a vizsgák előtt ez akár 

több is lehet. Az értékelési rendszer teljesen máshogy működik mint Magyarországon. Belgiumban az 

értékelés 1-20-ig van. Ezen kívül a jegyeket elég későn tudjuk meg. Amikor én kint voltam akkor 

január 12.-én kezdődött nekem a vizsgaidőszak és egyszerre kapod meg minden jegyedet február 10.-



én. Ha valamelyik tárgy nem sikerült akkor csak nyáron tudsz menni pótvizsgázni (Ez lehet máshogy 

működik erasmus hallgatóknál, de ezt nem tudom). Egy picit mesélek a tárgyakról is amiket felvettem 

kint. Az első az az Engelse litertuur 1: geschiedenis van de Englese Litertuur 600-1800. Személy 

szerint nekem ezzel a tárggyal volt a legnagyobb problémám. A tanár Raphael Ingelbien volt aki 

mindenre nagyon pontos választ vár és 3 órás írásbeli vizsgát tart. Ez az óra nem annyira az 

irodalomról szól, inkább művészettörténelmi órának mondanám. A második a Engelse literatuur 2 

1800-heden volt amit Ortwin de Graef tartott. Ezt a tanárt mindenkinek nagyon ajánlom. Nagyon jól 

magyaráz és teljesíthető a tárgy, viszont sokat is kell készülni hozzá és szóbeli vizsgát tart. A harmadik 

az az English literature: Postromantic Materialism volt amit szintén Ortwin de Graef tartott. Ez egy 

mester kurzus volt ezért nekem ez egy fokkal nehezebb volt viszont teljesíthető. A címnek nincs köze 

az órához. A félév során kb 6-7 200 oldalas könyvet kell elolvasni és a vizsgafeladat egy 5000 szavas 

esszé. A negyedik tárgy az az Introduction to Korean Culture, Society and Politics amit Carbonnet 

Adrien tartott. Ez volt az egyik legjobb órám. A tanár nagyon jó, élvezetes órákat tart és könnyen 

teljesíthető tárgy. A vizsgán 4 kérdést tesz fel amire írásban kell válaszolni. Ha érdekel a koreai 

kultúra akkor mindenképp ajánlom ezt a tárgyat. Az utolsó pedig a holland nyelv volt. Ez az erasmus 

hallgatóknak ingyenes, csak a könyvekért kell fizetni ami kb 30 euro. Ha érdekel a nyelv akkor 

mindenképp ajánlom viszont nem 100% hogy szabadon választott tárgyként elfogadják. Az még 

fontos, hogy az iskola nem ad könyveket, hanem neked kell megvenned őket, ami nekem kb 150 euro 

volt.  

 

Árak: 

Belgium alapvetően egy drága ország. Az erasmus ösztöndíj nem fogja fedezni teljesen a kint 

tartózkodást. Szerintem körülbelül 700-800 euro/hó a reális amennyit költeni fogsz. 

 

Utazás kint: 

Belgiumon belül a vonatot ajánlom leginkább. Nagyon sok szép hely van Belgiumban ahova érdemes 

elmenni mint például Spa, Dinant, Gent, Brugge vagy akár Antwerpen. Ha Franciaországba vagy 

Hollandiába szeretnél menni akkor én inkább a Flixbust ajánlanám mert sokszor akár fele annyiba 

kerül mint a vonat. 

 

Időjárás: 

Körülbelül November elejéig nagyon jó idő van utána viszont egy erős lehülés volt érzékelhető, 

viszont körülbelül az 5 hónapom alatt 1-2 hét volt amikor voltak mínusz fokok. Legtöbbször 

decemberben is 7-8 fok van. Az egyetlen ami hideggé teszi ezt az időt az a szél. Sokszor fúj a szél és 

sokszor nagyon erősen. Ezen kívül November végétől az eső is egyre többször esik de inkább 

„angolosan” esik az eső, vagyis esik egy picit 10 percig aztán vége az esőnek. Nem annyira rossz az idő 

kint mint amit lehet olvasni 

 

Összességében szerintem Belgium egy nagyon jó úticél minden tekintetben és ha Belgiumot 

választod remélem neked is annyira pozitív élmény lesz mint nekem. 

 

Ha van bármi kérdésed akkor nyugodtan írj emailt és szívesen válaszolok. Az email címem: 

gergo1230@gmail.com 

 

Miklós Gergely 
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